
Protokół Nr XIII/2015
 z sesji Rady Gminy Barciany
 z dnia 29 października 2015 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XIII sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę,
Skarbnika Gminy – Panią Marię Pyrcz, radczynię prawną – Panią Annę Jakóbowską, radnego po-
wiatowego, Komendanta Powiatowego Policji w Kętrzynie insp. mgr Wiesława Skudelskiego, Za-
stępcę Naczelnika Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego  Komendy Powiatowej Policji  w Kę-
trzynie  Pana Grzegorza Linkiela,  Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej  bryga-
diera mgr inż  Zbigniewa Borysa, Komendanta Placówki Straży Granicznej – reprezentuje chorąży
sztabowy Pan Mariusz Staworko – funkcjonariusz Placówki Straży Granicznej,  członków Rady
Gminy Barciany,  dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, redaktorów Te-
lewizji Mazurskiej. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 15 obecnych radnych. W
trakcie obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 3 przerwy. 
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół z XII
sesji z dnia 1 października br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do
treści  protokołu.  Uwag nie  zgłoszono. Zapytała  następnie,  kto jest  za przyjęciem protokołu.  W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7
dni przed sesją.  Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła,  że  na  jej  ręce wpłynął  wniosek Wójta  Gminy  o
wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie zmian  w   uchwale  Nr
XIX/121/2012  Rady Gminy Barciany z  dnia  28  czerwca  2012 r.  w sprawie  trybu  udzielania  i
rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych z terenu Gminy Barciany. Odczytała następnie
ten  wniosek.  Zapytała,  kto  jest  za  przyjęciem  wniosku.  W  głosowaniu  jawnym  15  radnych
głosowało za przyjęciem wniosku.
  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po zmianach:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
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2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony przeciwpożarowej w Gminie Bar-
ciany za rok 2014 oraz informacja o aktualnym stanie bezpieczeństwa – Komendant Powiatowy Po-
licji, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, Komendant Placówki Straży Granicznej.

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015, w tym o wynikach 
sprawdzianu i egzaminów w poszczególnych zespołach szkół.

9. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczącej Rady Gminy, Wójta Gminy oraz
radnych. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.

11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

12. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  "Przebudowy chodnika w miejscowości Aptynty w pasie drogi powiatowej nr 1711N".

13. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  "Przebudowy chodnika w miejscowości Frączkowo w pasie drogi powiatowej nr 
1398N".

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Barciany w ramach „ Programu rozwoju gmin-
nej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 - 2019 do realizacji zadania „ Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1584 N droga  Woj. nr  592- Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na od-
cinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.

15. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania powiatu  kętrzyńskiego z zakresu zi-
mowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2015/2016 na terenie Gminy Barciany. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Barciany do 2025 roku. 

17. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję od 2016 r. do 2019 r.

18. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

19. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

20. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

21. Projekt uchwały w sprawie ustalenia poboru opłaty targowej oraz określenia jej wysokości.

22. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 
kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 wrze-
śnia 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i
specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.
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23. Projekt uchwały w sprawie zmian w  uchwale Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia
28 czerwca 2012 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych
z terenu Gminy Barciany.

24. Oświadczenie w sprawie zajęcia stanowiska w zakresie zmiany  przynależności Gminy Barcia-
ny do regionu gospodarki odpadami określonego w Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami na 
lata 2016 – 2022.

25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

26. Wolne wnioski i informacje.

27. Wnioski mieszkańców. 

28. Sprawy różne. 

29. Zakończenie obrad.
 

 

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna  Wiesława Antończyk powiedziała, że we wtorek w Drogoszach na drodze wojewódzkiej od
strony  cmentarza  do  krzyżówki  przy  posesji  p.  Głowienka,  na  szerokości  1m od  krawężnika,
drogowcy zebrali asfalt i wylali nowy, ale tak to zrobili, że krawężniki przy wjazdach  na posesje są
bardzo wysokie i jest problem z wjazdem. Zgłosiła także, że między pierwszym a drugim słupkiem
od cmentarza nie ma spadku wzdłuż drogi – będzie stała woda. Nie ma odpływów należy wykonać
te odpływy.          

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że w związku z trwającą inwestycją na ul. Piotrowskiego  i
ulicy Nowej chciałby się zapytać, na jakim etapie jest sporządzanie dokumentacji na ul. Krótkiej.

Radny Piotr Drozd powiedział, że 12 października wysłał pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w
sprawie  poprawy  widoczności  na  skrzyżowaniu  drogi  1396N  w  miejscowości  Maciejki
( skrzyżowanie z przejazdem kolejowym). Wnioskował o ustawienie lustra , ale dostał odpowiedź,
że są zarośla na posesji Nr 12. Przeprowadził postepowanie, w wyniku którego stwierdził , że na tej
posesji zamieszkiwała starsza kobieta, a w tej chwili jej nie ma i wycięcie zarośli jest niemożliwe.
Nadal wnioskuje o ustawienie tego lustra. 

Radny Robert Gastołek zgłosił wniosek o wycinkę krzewów i pielęgnację drzew na drodze Dębiany
– Rodele. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  zgłosiła  interpelację  w
sprawie  wycięcia  3 topól,  które  rosną wzdłuż  drogi  gminnej  w Skierkach na działce  o nr  6/5.
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Ponowiła interpelację w sprawie miejsca dla wysiadających/wsiadających w Szatach Wielkich.

Radna  Eugenia  Gbur  ponowiła  interpelację  w  sprawie  bezpieczeństwa  dojścia  dzieci  z
miejscowości Markuzy do szkoły. Prosi o interwencję, bo może zdarzyć się tragedia. 
  
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest   ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony prze-
ciwpożarowej w Gminie Barciany za rok 2014 oraz informacja o aktualnym stanie bezpieczeństwa 
– Komendant Powiatowy Policji, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, Komendant 
Placówki Straży Granicznej. Poprosiła o przedstawienie tej informacji.
                         

W pierwszej kolejności informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Barciany przedstawił Ko-
mendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  brygadier mgr inż  Zbigniew Borys ( informacja 
stanowi załącznik do protokołu).
Następnie informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Barciany przedstawił Komendant Powiato-
wy Policji w Kętrzynie   insp. mgr Wiesław Skudelski ( informacja stanowi załącznik do protoko-
łu).
Z kolei informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Barciany przedstawił chorąży sztabowy Pan 
Mariusz Staworko – funkcjonariusz Placówki Straży Granicznej  ( informacja stanowi załącznik do 
protokołu).
Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że 10 listopada nastąpi podpisanie aktu no-
tarialnego – przekazanie gruntu na strażnicę we Frączkowie.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawione, wyczerpujące  informacje, podejmowane działania, pracę w Komendach i naszej
Gminie.

Ad 8. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią Se-
kretarz o przedstawienie  informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2014/2015, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w poszczególnych zespołach szkół. Doda-
ła, że część dotycząca wyników została już przedstawiona podczas sesji czerwcowej.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za
rok szkolny 2014/2015, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w poszczególnych zespołach
szkół, która stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie i omówienie informacji. Zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej kwestii. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna  Stefańska
podziękowała  wszystkim  dyrektorom  za  pracę  z  dziećmi  .  Złożyła  podziękowanie  na  ręce
Dyrektora Zespołu Szkół w Barcianach za poprawę wyników w szkole podstawowej i najlepszy
wynik w gimnazjum.

Sołtys  sołectwa  Krelikiejmy –  Pani  Danuta  Ceglarska  podziękowała  Panu  Wójtowi  oraz  Panu
Oraczowi za wykonanie ogrodzenia na cmentarzu w Krelikiejmach. 
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Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zwróciła  uwagę dla  Pani
Sołtys, iż temat dyskusji dotyczy stanu realizacji zadań oświatowych.   

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odniósł się do tematu i powiedział, że nie zawsze w tej Gminie było
tak dobrze.  Od kilku lat,  3-4 konsekwentnie  wyniki  się  poprawiają,  nawet  powyżej  średniej  w
województwie. Podziękował za pracę dyrektorom oraz gronu pedagogicznemu. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wyrażone
opinie.  

Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest informacja z analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczącej Rady
Gminy, Wójta Gminy oraz radnych.  Przedstawiła następnie tę informację. Powiedziała, że informa-
cja dotyczy oświadczeń majątkowych radnych Rady Gminy Barciany zobowiązanych do złożenia 
oświadczeń do 30 kwietnia każdego roku według stanu na dzień 31.12.2014r. Informacją także są 
objęte pierwsze oświadczenia majątkowe radnych złożone w ciągu 30 dni od dnia ślubowania.  
Analizy danych zawartych w oświadczenia majątkowych dokonuje Urząd Skarbowy, który przesyła
informacje z weryfikacji oświadczeń majątkowych Przewodniczącemu Rady Gminy. Informacja o 
weryfikacji oświadczeń majątkowych od Naczelnika Urzędu Skarbowego nadeszła w dniu 29 paź-
dziernika br. Informacja od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego o weryfikacji oświadczenia   
Przewodniczącej Rady Gminy i Wójta Gminy nadeszła w dniu 9 października br. Dodała, że pod-
miot dokonujący weryfikacji oświadczeń, w terminie do 31 października każdego roku przedstawia 
Radzie Gminy informację o:

1. osobach, które nie złożyły oświadczeń majątkowych, lub złożyły je po terminie,

2. nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich 
opisem,  wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia,

3. działań podjętych w przypadku stwierdzenia nieprawidłowości w oświadczeniach.

Ad. 1 Zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych za 2014 r. było 15 radnych, w tym 
oświadczenia 14 radnych zostały przesłane do US w Kętrzynie, a Przewodniczącej do Wojewody 
Warmińsko – Mazurskiego. Podobnie rzecz się działa z pierwszymi oświadczeniami majątkowymi 
radnych, które zostały złożone na początek kadencji.

Ad. 2 -3  Odnośnie poprawności druków oświadczeń majątkowych – 7 radnych nieprawidłowo wy-
pełniło swoje oświadczenia. Osoby, które popełniły błędy formalne, nie mające wpływu na treść 
merytoryczna złożonych oświadczeń, poinformowano o konieczności złożenia uzupełnień. Oświad-
czenia Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady Gminy zostały przesłane w ustawowym terminie. 
Nieprawidłowości nie stwierdzono.          
 
Ad 10 - 11. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2015 rok. Poinformowała, że
Komisje  Rady  Gminy  pracowały,  odbywając  posiedzenia  –  Komisja  Samorządu,  Porządku
Publicznego i Ochrony Środowiska  pracowała w dniu 27 października, a w dniu 28 października
odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych oraz Komisji
Finansów i Budżetu,  której  przewodniczyła Marianna Stefańska.   Przewodnicząca Rady Gminy
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uczestniczyła  we  wspólnym  posiedzeniu,  dlatego  wie   że  przy  opiniowaniu  części  projektów
uchwał przez Komisję Finansów i Budżetu nie było wymaganego quorum. 
  
Skarbnik  Gminy  –  Maria  Pyrcz  powiedziała,  że  zmiany w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie  po stronie
dochodów i  wydatków. Powiedziała,  że proponuje się  zmiany na poszczególnych rozdziałach -
zwiększenie dochodów i wydatków 384.074,71 zł, które dotyczą: w związku z decyzją Wojewody
Warmińsko-Mazurskiego  zwiększono plan dotacji celowej na zadania realizowane przez GOPS na:
-  dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej  o charakterze socjalnym na kwotę  +72.000,00,  
-  dofinansowanie wypłat zasiłków stałych  na kwotę +16.305,00,
- dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych  na kwotę +177.978,00,
- dofinansowanie na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za IV kwartał na kwotę
+2.244,00 
oraz zwiększenie dotacji  na wyposażenie szkół w podręczniki , materiały edukacyjne  zgodnie z
decyzją  Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  na  kwotę  +549,99 zł.  Po  rozliczeniu  projektu  pn.
„Rozwój  e-usług  usprawnieniem dostępności  administracji  w Gminie  Barciany” wpłynie  kwota
67.653,80zł. Po rozliczeniu projekty POKL „Inne formy wychowania przedszkolnego Akademia
Przedszkolaka” dokonano zmniejszenia planu o kwotę – 43.255,01 zł. W związku ze zdobyciem
przez wieś Skierki I miejsca w konkursie „Czysta i piękna zagroda – estetyczna wieś” wpłynęła
kwota +3.000,00, kwota 15.000,00 – nagroda Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego
w formie rzeczowej,  ogółem wieś  Skierki  zdobyła   nagrodę w łącznej  kwocie 18.000,00zł.  Po
podpisaniu  aneksu,  w  związku  z  rozstrzygniętym  przetargiem na  inwestycje  pn.  Modernizacja
systemu ogrzewania w ZUDiZ w Barcianach, zmniejszono plan dochodów i wydatków o kwotę   -
10.455,07 zł.   W  związku  z  wydaniem  przez  Wojewodę  Warmińsko-Mazurskiego  decyzji
ustalającej wysokość odszkodowania za działki  związane z realizacją  projektu, zadania w zakresie
upowszechniania  turystyki  dotacja  celowa  na  projekt  Trasy  rowerowe  w Polsce  Wschodniej  –
województwo warmińsko-mazurskie  zaplanowano kwotę +88.354,00 zł. Decyzją Krajowego Biura
Wyborczego przyznano środki  na przeprowadzenie wyborów do Sejmu i  Senatu  + 9.700,00 zł.
Dostosowano  plany,  dokonano  przeniesień  pomiędzy  rozdziałami  w  Zespołach   Szkół  w
Drogoszach,   GOPS, Urzędzie Gminy oraz w funduszach sołeckich  Frączkowo i Bobrowo. W
ramach wygospodarowanych środków z zakończonych zadań inwestycyjnych, utworzono zadania
w formie pomocy finansowej Porozumienie z Powiatem Kętrzyńskim pod nazwą „ Przebudowa
chodnika w miejscowości Aptynty  w pasie drogi powiatowej  nr 1711N” - na kwotę 17.000,00 zł,
przebudowa chodnika w miejscowości Frączkowo w pasie drogi powiatowej  nr 1398N” na kwotę
8.000,00zł oraz zadanie inwestycyjne na dotację inwestycyjną dla ZUDZiGM w Barcianach na
kwotę  30.000,00  zł  na  zakup  pługa  i  szybkozłącza  do  koparki  CAT  528  w  celu  zimowego
utrzymania dróg.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   6  członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-
2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie treści   projektu uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2015 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad 12 – 13 .   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
dwa kolejne  punkty porządku obrad sesji są bardzo do siebie zbliżone. Poprosiła Wójta Gminy o
omówienie tych projektów.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że Powiat wystąpił z inicjatywą,  że przekaże 25 tys na
każdą gminę,  by wyremontować chodniki przy drogach powiatowych na ich infrastrukturze,  by
poprawić estetykę,  przy oczywiście stosownym wsparciu z  gminy.  Wskazano, że muszą to być
chodniki  do  remontu  lub  umieszczone  w  planach,  tak  by  nie  było  potrzeby  wykonywać
dokumentacji,  a  w  ramach  bieżących.  Stąd  właśnie  wskazaliśmy  chodnik  w  Aptyntach  i
Frączkowie.  Po  wskazaniu  powiat  samodzielnie  podjął  inicjatywę  i  na  własne  ryzyko,  bez
zawierania porozumienia,  wyremontował te chodniki.  Teraz niezbędne jest  podjęcie stosownych
uchwał oraz zawarcie porozumień.  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas 
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektów uchwał w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Przebudowy chodnika w miejscowo-
ści Aptynty w pasie drogi powiatowej nr 1711N"  oraz  w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Przebudowy chodnika w miejscowości Frączko-
wo w pasie drogi powiatowej nr 1398N".
  
Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało oba projekty uchwał.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało oba projekty uchwał.  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści  obu
omawianych  projektów uchwał.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  "Przebudowy
chodnika w miejscowości Aptynty w pasie drogi powiatowej nr 1711N".
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Prze-
budowy chodnika w miejscowości Frączkowo w pasie drogi powiatowej nr 1398N".

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 14. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt w sprawie przystąpienia Gminy Barciany w ramach „ Progra-
mu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 - 2019 do realizacji zadania
„ Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga  Woj. nr  592- Jeżewo – Winda – Jankowice – 
Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie. 

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że podjęta została wspólna
inicjatywa  Gminy  Kętrzyn,  Gminy  Barciany  i  Starostwa  Powiatowego  w  ramach  tzw.
„schetynówek” na przebudowę tej drogi. Na terenie Gminy Kętrzyn dofinansowanie Gminy będzie
wynosiło 11 % , czyli ok. 170 tys zł. W gminie Barciany, na odcinku od drogi na Mikielnik do
Kiemławek Wielkich, także 11 % i też podobna kwota. Dodał, że na najbliższej sesji także będzie
propozycja dot. drogi Kiemławki – Drogosze, ale już z innych środków.     

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy
Barciany w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016
- 2019 do realizacji zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga  Woj. nr  592- Jeżewo
– Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki
Wielkie.   
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w  przystąpienia Gminy Barciany
w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 - 2019
do realizacji zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga  Woj. nr  592- Jeżewo –
Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki
Wielkie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Bar-
ciany w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 -
2019 do realizacji zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga  Woj. nr  592- Jeżewo
– Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki
Wielkie.   

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Barciany w ramach „ Programu rozwoju gminnej
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 - 2019 do realizacji zadania „ Przebudowa drogi
powiatowej nr 1584 N droga  Woj. nr  592- Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku
droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.    W związku z brakiem pytań Prze-
wodnicząca Rady Gminy poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała, bo odkąd
została radną wspólnie z sołtysem z Podławek pisała wnioski do Powiatu o modernizację tych od-
cinków. Jeśli to się ziści, to będzie powód do radości. 

Ad 15. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt w sprawie przyjęcia do realizacji zadania powiatu  kętrzyńskie-
go z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2015/2016 na terenie Gminy Bar-
ciany. 

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że  będzie to 3 sezon. Do
tej pory współpraca przebiegała dobrze. Przedstawił ideę  tego działania. Powiat przekazuje dotacje
wedle poniesionych kosztów. Jeżeli dotacja jest zawyżona, Gmina zwraca środki, a jeżeli dotacja za
niska  to  Powiat  dokłada.  W tym zakresie  nie  ma  żadnych  zagrożeń.   Zaprezentował  następnie
sprzęt, którym Gmina dysponuje do odśnieżania dróg. Dodał, że trwają rozmowy z Powiatem na
temat przejęcia całorocznego utrzymania dróg. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie  przyjęcia do 
realizacji zadania powiatu  kętrzyńskiego z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych w se-
zonie 2015/2016 na terenie Gminy Barciany. 
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony  Środowiska  – Eugenia
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przyjęcia do re-
alizacji zadania powiatu  kętrzyńskiego z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezo-
nie 2015/2016 na terenie Gminy Barciany. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji za-
dania  powiatu  kętrzyńskiego  z  zakresu  zimowego  utrzymania  dróg  powiatowych  w  sezonie
2015/2016 na terenie Gminy Barciany. 

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych gło-
sowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 16. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt w sprawie  przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Barciany do 
2025 roku. Poprosiła o omówienie Sekretarza Gminy.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że strategia powstała 
w ramach projektu pn.: „Strategiczne planowanie szansą rozwoju kętrzyńskiego obszaru funkcjo-
nalnego” współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Po-
moc Techniczna 2007-2013 przyznanych w ramach „Konkursu dotacji na działania wspierające jed-
nostki samorządu terytorialnego w zakresie planowania współpracy w ramach miejskich obszarów 
funkcjonalnych”. Powiedziała, że liderem tego projektu jest Związek Gmin „Barcja”, przy współ-
udziale Gminy Reszel i gminy Korsze, a zapisy strategii są spójne z zapisami  strategii  kętrzyńskie-
go obszaru funkcjonalnego. Dodała, że strategia jest niezbędna przy aplikowaniu o środki. Była tak-
że poddana konsultacjom społecznym.  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia Stra-
tegii Rozwoju Gminy Barciany do 2025 roku.  

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony  Środowiska  – Eugenia
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie   przyjęcia Strate-
gii Rozwoju Gminy Barciany do 2025 roku

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie   przyjęcia Strategii Roz-
woju Gminy Barciany do 2025 roku
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Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych gło-
sowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 17. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt w sprawie wyboru ławników na kadencję od 2016 r. do 2019 r.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że 15 października odbyło się posiedzenie Zespołu
opiniującego kandydatów na ławników na kadencję 2016-2019. Zgodnie z Uchwałą rady Gminy Nr
X/65/2015 z 26 czerwca br. w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławni-
ków zebrał się Zespół. Zespół ten ukonstytuował się  i na przewodniczącego został jednogłośnie
wybrany Adam Prokop. Członkowie: Agnieszka Kuczewska, Wiesława Antończyk, Stanisław Sy-
monowicz. Powiedziała, że przewodniczący Zespołu zapoznał członków z przepisami prawa. Z po-
siedzenia został sporządzony protokół. Przeanalizowano także informację Komendanta Wojewódz-
kiego Policji w sprawie opinii o zgłoszonych kandydatach.  Zespół wypracował opinię, którą przed-
stawi przewodniczący Zespołu.

Przewodniczący Zespołu opiniującego kandydatów na ławników – Adam Prokop przedstawił opinię
Zespołu. ( opinia stanowi załącznik do protokołu). 

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko ponownie zabrała głos i powiedziała, że Prezes Sądu Okręgowe-
go w Olsztynie  pismem, które wpłynęło do tut. Urzędu 25 maja br., poinformował o liczbie ławni-
ków – 4, w tym 2 do orzekania w zakresie prawa pracy. W związku z powyższym, po wnikliwej
analizie członków zespołu opiniującego, nikt z kandydatów nie złożył akcesu, że chciałby orzekać
w zakresie prawa pracy. W omawianej uchwale na Komisjach  był zapis dotyczący wyznaczenia
dwóch kandydatów do orzekania z zakresu prawa pracy.  W wyniku wypracowanych stanowisk,
ustalono, iż wybieramy 4 kandydatów spośród 6 i tak są przygotowane karty do głosowania. Popro-
siła o przeprowadzenie głosowania tajnego w celu wyłonienia 4 kandydatów na ławników.  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłoszenie 3
kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. W pierwszej kolejności zgłosiła radną Mariannę Stefańska,
która zapytana wyraziła zgodę do pracy w tej komisji. 

Radna Eugenia Gbur zgłosiła kandydaturę radnej Jolanty Korygi, która zapytana, wyraziła zgodę do
pracy w tej komisji. 

Radny Grzegorz Całuch zgłosił  kandydaturę radnego Roberta Gastołka,  który zapytany,  wyraził
zgodę do pracy w tej komisji. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła, by zgłoszeni człon-
kowie Komisji Skrutacyjnej oddalili się na chwilę, by wybrać spośród siebie Przewodniczącego i w
ten sposób komisja stanie się prawomocna.  

Po powrocie radna Marianna Stefańska poinformowała, że została wybrana na Przewodniczącą Ko-
misji Skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas przekazała Przewodniczącą
Komisji Skrutacyjnej dokumenty niezbędne do przeprowadzenie głosowania. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Marianna Stefańska przedstawiła regulamin głosowania do
wyboru ławników, a następnie zgodnie z tym regulaminem przeprowadziła głosowanie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Wiesław Gajdowski zapytał, co w przypadku, gdy kandydaci
otrzymają jednakową liczbę głosów.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział, że wówczas musi być przeprowadzona II tura – ko-
lejne głosowanie tajne pomiędzy tymi kandydatami. 

Po przeprowadzonym głosowaniu tajnym Komisja Skrutacyjna udała się do oddzielnego pomiesz-
czenia w celu przeliczenia głosów i sporządzeniu protokół z tego głosowania.

Po powrocie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Marianna Stefańska  przedstawiła protokół z
przeprowadzonego głosowania tajnego ( protokół stanowi załącznik do głosowania).

Powiedziała, że należy przeprowadzić kolejne głosowanie tajne – dogrywkę pomiędzy kandydatka-
mi Samsel Elżbietą a Wardak Patrycją.  

Karty do głosowania zostały przygotowane i Komisja Skrutacyjna przeprowadziła wybory – do-
grywke.  Po przeprowadzonym głosowaniu   Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Marianna Ste-
fańska  przedstawiła protokół z przeprowadzonego głosowania tajnego – dogrywki ( protokół stano-
wi załącznik do głosowania).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu
uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi za-
łącznik do protokołu).

Ad 18.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że sze-
reg kolejnych uchwał dotyczy podatków. Poprosiła referenta Panią Annę Giczewską  o przedstawie-
nie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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Pani Anna Giczewska – referent w Urzędzie Gminy w Barcianach powiedziała, że zgodnie z art. 5  
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, Rada Gminy w drodze uchwały, określa stawki podatku 
od nieruchomości. Stawki te nie mogą być wyższe niż maksymalne stawki podatków i opłat okre-
ślone w obwieszczeniu przez Ministra Finansów. W sierpniu br. takie obwieszczenie się pojawiło, z 
którego wynika, że na rok 2016 górne stawki opłat i podatków lokalnych zmaleją o 1,2 %. Na tere-
nie naszej Gminy górna stawka funkcjonuje jedynie w przypadku budynków zajętych na prowadze-
nie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym. Dodała, że 
takich budynków nie ma na terenie Gminy. Stawka maksymalna zgodnie z projektem uchwały wy-
nosi 10,68 zł i w stosunku do roku obecnego zmienia się o 0,12 gr. Powiedziała, że górna stawka 
występuje jeszcze przy budynkach związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumie-
niu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń i w 
tym roku jest to stawka 4,70 zł, po waloryzacji 4,65 zł.  W pozostałych przypadkach wymienionych
w projekcie uchwały stawki zostały zachowane z roku bieżącego. Przytoczyła także zapis ustawo-
wy dotyczący wód powierzchniowych stojących. Powiedziała, że podczas Komisji omawiała po-
szczególne stawki.           

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu  -Agnieszka Kuczewska - 4 członków ko-
misji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wysokości sta-
wek podatku od nieruchomości. 

   

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia 
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wyso-
kości stawek podatku od nieruchomości. 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści  projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały w sprawie okre-
ślenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
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(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 19. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówie-
nie kolejnego projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Pani Anna Giczewska – referent w Urzędzie Gminy w Barcianach powiedziała, że zgodnie z art. 10 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, Rada Gminy w drodze uchwały, określa stawki podatku 
od środków transportowych. Stawki zostały utrzymane na bazie roku bieżącego. Analogicznie do 
stawek podatku od nieruchomości górne stawki podatku od środków transportowych zmaleją o 1,2 
%.  Tu także obowiązuje zasada utrzymania stawek na dotychczasowym poziomie. Zmiana nastąpi-
ła w zakresie autobusów, ponieważ w związku ze zmianą klasyfikacji autobusów, związanych z ak-
tualizacją ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Zmiana dotyczy zapisu – wcześniej było roz-
graniczenie do 29 miejsc i powyżej 30.  Teraz jest klasyfikacja na dwa rodzaje autobusów – pierw-
sza w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy  mniejsza niż 22 miejsca  
oraz równej lub większej niż 22 miejsca. Dodała, że na terenie naszej gminy, które podlegają podat-
kowi to są autobusy powyżej 30 miejsc. 
     

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie określenia sta-
wek podatku od środków transportowych.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu  -Agnieszka Kuczewska - 4 członków ko-
misji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku 
od środków transportowych.

   

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia 
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wyso-
kości stawek podatku od nieruchomości. 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści  projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały w sprawie  
określenia stawek podatku od środków transportowych.

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
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głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 20.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówie-
nie kolejnego projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Pani Anna Giczewska – referent w Urzędzie Gminy w Barcianach powiedziała, że w projekcie 
uchwały zakłada się wzrost tej opłaty o 5 % w stosunku do aktualnej kwoty i będzie to 34 zł. 
Uchwała określa terminy płatności, które omówiła. Przedstawiła obowiązek właściciela dot. zgła-
szania wejścia  w posiadanie psa. Dodała, że na inkasentów tej opłaty wyznaczeni zostali sołtysi. 
Powiedziała także o zwolnieniach w tej opłacie. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  Powiedziała, że podczas omawiania tego projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu dwóch 
komisji wywiązała się dyskusja na temat czworonogów w naszej Gminie, ściągalności tej opłaty. 
Wypowiadał się radny, który jest jednocześnie sołtysem, że nie jest to łatwa sprawa. Ustalono, że 
sprawą psów oraz utrzymaniem czystości, ewentualnego czipowania oraz bezpańskich psów zajmą 
się komisje w przyszłym roku.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas 
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania
psów. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu  -Agnieszka Kuczewska - 4 członków ko-
misji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia opłaty od posia-
dania psów. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia 
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie opłaty od posiada-
nia psów. 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści  projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały w sprawie  
opłaty od posiadania psów. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
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projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było i 1 głosem wstrzymującym
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 21. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówie-
nie kolejnego projektu uchwały w sprawie ustalenia poboru opłaty targowej oraz określenia jej wy-
sokości.

Pani Anna Giczewska – referent w Urzędzie Gminy w Barcianach powiedziała, że zgodnie z nowe-
lizacja ustawy o podatkach i opłatach  lokalnych od 1 stycznia 2016 r. opłata ta będzie opłata fakul-
tatywną, co oznacza, że dotychczasowa uchwała traci moc z końcem tego roku.  Kwota opłaty wy-
nosi 22 zł i została utrzymana na dotychczasowym poziomie. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia po-
boru opłaty targowej oraz określenia jej wysokości.

Zastępca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu  -Agnieszka Kuczewska - 4 członków ko-
misji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie ustalenia poboru opłaty targowej oraz 
określenia jej wysokości.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie ustalenia poboru opłaty tar-
gowej oraz określenia jej wysokości.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia 
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie ustalenia poboru 
opłaty targowej oraz określenia jej wysokości.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści  projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały w sprawie  usta-
lenia poboru opłaty targowej oraz określenia jej wysokości.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 22. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedsta-
wienie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z
dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27
września 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opie-
kuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całko-
witego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach – Iwona Bepirszcz zabrała głos i
przedstawiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że w dniu 1 października br.  weszło w życie rozpo-
rządzenie Rady Ministrów w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świad-
czeń pieniężnych z pomocy społecznej. Dlatego tez niezbędne jest dostosowanie zapisów uchwały
w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjali-
styczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia
od opłat oraz trybu ich pobierania zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. Przedstawiła na-
stępnie wysokości odpłatności za te usługi. Dodała, że kwoty dla naszych podopiecznych nie zmie-
nią się. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła  o  przedstawienie  wyników opiniowania  projektu  uchwały  w sprawie  zmian  w
uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r.  w sprawie zmiany
uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie szczegóło-
wych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuń-
cze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich
pobierania

  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu  -Agnieszka Kuczewska - 4 członków ko-
misji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie   zmian w uchwale Nr VIII/55/2015
Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady
Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warun-
ków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr
VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r.  w sprawie zmiany uchwały Nr
XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegó-
łowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony  Środowiska  – Eugenia
Gbur -  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale
Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr
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XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegó-
łowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał projekt uchwały w sprawie  zmian w
uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r.  w sprawie zmiany
uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie szczegóło-
wych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuń-
cze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich
pobierania

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  23. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
przedstawienie projektu uchwały  w sprawie zmian w  uchwale Nr XIX/121/2012 Rady Gminy
Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli
niepublicznych z terenu Gminy Barciany, który został wprowadzony do porządku obrad na wniosek
Wójta Gminy.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  omówiła  projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że  z  dniem  1
września br. powstało Publiczne Przedszkole Samorządowe wraz z oddziałami zamiejscowymi. W
związku z powyższym należało zmienić uchwałę pierwotną z 2012 i dokonać stosownych korekt
polegających na ty, że będą to wydatki ponoszone w wysokości 75 % ustalonych w budżecie gminy
wydatków  bieżących  ponoszonych  w  przedszkolu  publicznym  prowadzonym  przez  Gminę
Barciany w przeliczeniu na jednego ucznia, pomniejszonych o opłaty za korzystanie z wychowania
przedszkolnego oraz za wyżywienie, stanowiące dochody budżetu gminy. Dostosowano treść  co do
zapisów subwencji oświatowej na wychowanka niepełnosprawnego. W § 4 skreślono ust. 2 dot.
przedszkola, według którego naliczano dotację.   
   

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie. Powiedziała, że projekt tej uchwały nie był opiniowany podczas posiedzeń komisji.  W związku
z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała
projekt tej uchwały,  a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwa-
ła stanowi załącznik do protokołu).

 Ad 24. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest oświadczenie w sprawie zajęcia stanowiska w zakresie zmiany  przy-
należności Gminy Barciany do regionu gospodarki odpadami określonego w Wojewódzkim Planie 
Gospodarki Odpadami na lata 2016 – 2022. Poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu w tej sprawie. 
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Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że Sejmik Województwa jest zobowiązany opracować
nowy Plan Gospodarki Odpadami dla Województwa Warmińsko - Mazurskiego. W poprzednim pla-
nie nasze gminy, należące go Kętrzyńskiego Związku Komunalnego tj.  Gmina Barciany, Gmina
Miejska i Wiejska Kętrzyn, Reszel i Bisztynek, zostały przypisane do regionu północno- wschod-
niego tj. Giżycko, Węgorzewo, itp. Sytuacja dla nas była o niekorzystna i były prowadzone rozmo-
wy, że ten związek dysponuje jednym wysypiskiem śmieci, które stanowi monopol. Na szczęście
ten monopol był rozładowywany poprzez wysypisko w Mażanach, które miało ceny o połowę niż-
sze na składowanie odpadów niż wysypisko koło Giżycka. Dodatkową konkurencją dla istniejącego
wysypiska było wysypisko w Bisztynku. W międzyczasie zaczęto nie wydawać zezwoleń na konty-
nuację działalności Mażan i Spytkowa. Gmina Bisztynek i firma Amest odwoływały się od tych de-
cyzji i te procedury kończą się przed Sądami. My, korzystając z tej sytuacji, że Sejmik Wojewódz-
twa jest zobowiązany do opracowania nowego planu, wychodzimy z inicjatywą, by przyłączyć nas
do okręgu centralnego, czyli do tego, do którego należą np. Korsze, Bartoszyce. Uzasadnił, że jest
to duży region – duża liczba ludności, automatycznie weszłyby wysypiska z Mażan i Bisztynka do
tego regionu, ale również wysypisko w Wysiece, spalarnia w Olsztynie. Ponadto, wspólnie z powia-
tem bartoszyckim chcą stworzyć „własną  siłę” w tym regionie. Sprawa jest o tyle istotna, że przy
zbiórce śmieci, mających wpływ później na cenę przy przetargach, wpływa to za ile zostaną przyję-
te śmiecie na składowisko.  Te ceny są różne – 200 zł do 400 zł, a nawet i więcej.   Stąd podjęte
działania, by ostateczna cena – dla mieszkańca, była jak najniższa. Dodał, że cały Związek kętrzyń-
ski zajmuje podobne stanowiska.              

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie. Powiedziała, że temat ten był omawiany na komisjach. W związku z brakiem pytań Przewodni-
cząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała treść oświadczenia, a następ-
nie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem pro-
jektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do proto-
kołu).

Ad 25.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Odpowiedzi na interpelacje udzielił Wójt Gminy. 

Na  interpelację  radnej  Wiesławy  Antończyk  w  sprawie  drogi  w  Drogoszach,  Wójt  Gminy
odpowiedział,  że  interpelację  przekaże  do  Zarządu  Sejmiku  Województwa  Warmińsko  –
Mazurskiego,  ponieważ  on  jest  inwestorem.  Zostaną  poproszeni  o  dokonanie  stosownych
poprawek. 

Na interpelację radnego Wiesława Gajdowskiego w sprawie dokumentacji na modernizację ulicy
Krótkiej,  Wójt Gminy odpowiedział, że  10 października złożono zgłoszenie do wykonywania tych
robót. 10 listopada upływa termin, po tym terminie będzie można rozpocząć prace – oczywiście jak
będą stosowne środki . I etap prac dobiega końca. 

Na interpelację radnego Piotra Drozda w sprawie lustra w Michałkowie,  Wójt Gminy - Ryszard
Kozyra odpowiedział, że  nie ma możliwości przekazania komukolwiek wycinki krzaków, zarośli.
Zwróci  uwagę  w  tej  kwestii,  a  za  porządek  odpowiada  Zarząd  Dróg  Powiatowych  i  musi  go
dostosować do warunków.   
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Następnie Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział na interpelację radnego Roberta Gastołka
w sprawie wycięcia krzewów i pielęgnacji drzew. Powiedział, że interpelację przekaże do Zarządu
Dróg Powiatowych.   

Na interpelację Przewodniczącej Rady -  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas w sprawie wycinki
drzew w Skierkach,  Wójt Gminy -  Ryszard Kozyra odpowiedział,  że  interpelację przekaże do
Zakładu Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i  Gospodarki  Mieszkaniowej  w Barcianach.  Jeżeli  chodzi  o
interpelację w sprawie miejsca przystankowego w Szatach Wielkich, Wójt Gminy powiedział, że
jest  już stosowne pozwolenie  i  przypomni  Kierownikowi  Zakładu Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i
Gospodarki Mieszkaniowej w Barcianach.  

Na interpelację radnej Eugenii Gbur w sprawie bezpieczeństwa dzieci z Markuz,  Wójt Gminy -
Ryszard Kozyra odpowiedział, że  jest to poważna sprawa. Po lewej stronie wjazdu do Mołtajn jest
tzw.  kolejka,  ale  to  są  grunty  marszałkowskie,  łącznie  z  jeziorem.  Zwróci  się  do  Powiatu  o
odpowiednie oznaczenie „dzieci na drodze” oraz o przycięcie koron drzew, na tyle by pojazdy nie
musiały zjeżdżać, tak by bezpieczeństwo dzieci zostało utrzymane. Dodał, że trwają rozmowy dot.
koncepcji  ścieżki  rowerowej  Mołtajny  –  Kętrzyn,  ale  to  kwestia  przyszłych  lat.  Przekaże
interpelację do Zarządu Dróg Powiatowych.      

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za udzielenie
odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
       
Ad  26.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad  są  wolne  wnioski  i  informacje.   Poprosiła  o  zgłaszanie  wniosków i
informacji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna  Stefańska
przedstawiła informację z odbytego posiedzenia Komisji w dniu 29 września br. Była to komisja
wyjazdowa  i  miała  na  celu  sprawdzenie  bezpieczeństwa  dzieci  i  młodzieży  w  placówkach
oświatowych. Członkowie sprawdzili, jak funkcjonują świetlice, sale gimnastyczne, klasy, dojścia
do  szkoły.  Prosili  także,  by  dyrektorzy  przygotowali  informacje  o  wykorzystaniu  środków
pozabudżetowych na zadania oświatowe. Jest  to załącznik do protokołu z tej  Komisji.  Komisja
odwiedziła 3 szkoły: Zespół Szkół w Mołtajnach, Barcianach i Windzie. W Drogoszach Komisja
nie była, ponieważ Pani Dyrektor po otrzymaniu od pisma z informacją, zadzwoniła i powiedziała,
że tego i następnego dnia jej nie będzie, ponieważ ma już wcześniej zaplanowane szkolenie i prosiła
o  przełożenie  tej  wizyty.  Przewodnicząca  Komisji  poprosiła,  by  Pani  Dyrektor  wyznaczyła
zastępstwo, a pani Dyrektor stwierdziła, że nie ma takiej osoby, która by ją zastąpiła, więc  po
dłuższej  rozmowie  Przewodnicząca  Komisji  zgodziła  się  na  to,  by  szkołę  odwiedzić  podczas
zaplanowanego objazdu świetlic. Podziękowała Pani Dyrektor Annie Smakosz, która również była
na tym szkoleniu, a znalazła zastępstwo – Panią Marzenę Łotys, która doskonale sobie poradziła z
pokazaniem  wszystkiego,  czego  dotyczyła  wizytacja.  Omówiła  następnie  stan  bezpieczeństwa
dzieci oraz wnioski Komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła  notatkę
służbową, którą sporządziła na okoliczność spotkania z przedstawicielami sołectwa Radosze w dniu
5  października  br.    w  związku  z  prowadzonymi  konsultacjami  społecznymi  zgodnie  z
Zarządzeniem  Nr  91/2015  Wójta  Gminy  Barciany  z  dnia  23  września  br.  w  sprawie
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Barciany dot. opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru pod inwestycje elektrowni wiatrowych. Informację
tę  przekazała  wczoraj,  podczas  posiedzenia  wspólnego  posiedzenia  Komisji.  W spotkaniu  tym
wzięli udział: sołtys sołectwa Radosze – Krzysztof Konopacki, mieszkaniec Radosze – Jarosław
Orynczak  i  Przewodnicząca  Rady.  Mieszkańcy  poruszyli  kwestię  zapisu  paragrafu  3  wyżej
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wspomnianego Zarządzenie Wójta,  w którym nie było mowy o przeprowadzeniu konsultacji  w
formie  badania  opinii  na  terenie  sołectwa  Radosze,  mimo  iż  plan  zagospodarowania
przestrzennego  pod  inwestycje  elektrowni  wiatrowych  obejmuje  także  ziemie,  których
właścicielami  są  mieszkańcy  sołectwa  Radosze.  Poruszyli  także  kwestię,  że  istotne  sprawy
dotyczące  Gminy  i  jej  mieszkańców  nie  są  w  należyty  sposób  przekazywane  do  wiadomości
publicznej.  Przytoczyli  w  tym  miejscu  stronę  barciany.pl,  na  której   nie  było  informacji  o
Zarządzeniu Wójta Gminy. Informacja ta była umieszczona na stronie BIP, do której dotarło nieco
ponad 20 osób. Pan Jarosław Orynczak zapoznał Przewodnicząca z treścią pisma, które skierował
do  Wójta  w sprawie  przesunięcia  granicy  obszaru  pod  inwestycję  elektrowni  wiatrowych.  Nie
dostał odpowiedzi oraz jego wniosek nie został uwzględniony w przygotowaniu planu. Nadmienił,
iż obszary uciążliwości elektrowni wiatrowych obejmują część działek rolników sołectwa Radosze,
w tym również jego. Mieszkańcy są zaniepokojeni  wizją budowy wiatraków na terenie Gminy
Barciany, a szczególnie na terenie sołectwa Radosze. Dodała, że w między czasie 12 października
br. wprowadzono zmiany do Zarządzenia.                        
             
 Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 27. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Głos  zabrał  mieszkaniec  miejscowości  Pieszewo  –  Pan  Michał  Fedyk.  Odniósł  się  kwestii
konsultacji  społecznych.  Powiedział,  ze  za  mało  informacji  dociera  do  mieszkańców.  Rozdał
następnie  radnym  materiały  dydaktyczne,  które  przygotował.  Powiedział,  że  przeanalizował
Studium przyjęte 28 sierpnia br. i w którym jest mowa o odległościach. Swoje przemyślenia oparł
na  opinii  Ministerstwa  Zdrowia  z  dnia  27  lutego  2012  r.  ,  Kancelarii  Senatu  –  głosowanie
tematyczne  z  2011  r.  ora  z  Uchwały  Nr  VII/164/15  Sejmiku  Województwa  Warmińsko  –
mazurskiego  z dnia 27 maja 2015 r. w sprawie uchwalenia Planu zagospodarowania przestrzennego
województwa  warm.  mazur.  Chciałby  uczulić  radnych,  którzy  maja  już  przed  sobą  mapki  –
pierwsza  pokazuje  promień  wg  studium,  które  było  uchwalone.  Druga  mapka  mówi  o  tych
wszystkich  dokumentach,  o  których  mówił.  Przytoczył  następnie  kilka  zdać  z  planu
zagospodarowania  przestrzennego Województwa Warmińsko –  Mazurskiego (  m.in.  o  zakazach
lokalizacji energetyki wiatrowej). Powiedział, że Studium, które zostało przyjęte przez radnych w
momentach mówiących o energetyce wiatrowej , traktuje jako „zło konieczne”. Budowa elektrowni
wiatrowych wiąże się z ograniczeniami w zakresie możliwości   zainteresowania ekologicznym
terenów, co oznacza że ewentualny rozwój energetyki  wiatrowej  może – w domyśle,  mieć złe,
istotne znaczenie dla rozwoju przestrzennego Gminy. Powiedział także, że na terenie obejmującym
fermy wiatrowe nie będzie można nic wybudować. Przedstawił, na czym powinien polegać rozwój
energii  odnawialnej.  W dalszej  części  prezentował  pismo,  które  skierował  do  radnych.  Uczulił
radnych, że jest to inwestycja jeszcze dla ich wnuków – może będą z tego korzystali, a może będą
narzekali. Podziękował za udzielenie głosu.     

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  i  udzieliła
głosu Wójtowi Gminy.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że wiatraki wzbudzają emocje. W Studium dość jasno
jest opisana sytuacja o podejściu Rady do problemu i wszystkie zastrzeżenia są ujęte.  Przypomniał,
że Studium jest tylko aktem kierunkowym, nie decyzyjnym. Sprawa zamieszania wokół wiatraków
wiąże się z tym, że  inwestor – w tym przypadku Energa, ma prawo złożyć stosowny wniosek do
samorządu.  Wniosek  wpłynął,  by  Rada  przystąpiła  do  uchwalenia  planu  miejscowego  dla
wskazanych terenów do postawienia siłowni wiatrowych. Procedura jest dość prosta – aby Rada
mogła  zająć  stanowisko  czy  do  takiego  planu  przystąpić  czy  nie,  mamy  określone  w  aktach
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prawnych, by w tym celu przeprowadzić konsultacje. Zarządzenie o konsultacjach, jak wszystkie
akty  prawne,  muszą  być  umieszczone  przede  wszystkim na  BIP-ie,  wszystkie  inne  miejsca  są
dodatkowymi i z dobrej woli. Stąd zwrócił się do mieszkańców, by wszelkich spraw, decyzji szukać
na BIP-e.  Pojawiły się głosy mieszkańców i poszerzyliśmy umieszczenie Zarządzenia na naszej
stronie, która jest łatwiej dostępna. Zaprosił do czynnego udziału w konsultacjach, a gdy już się
zakończą Rada Gminy będzie miała materiał do podjęcia decyzji czy przystępuje do opracowania
planu zagospodarowania przestrzennego dla tej części Gminy, czy też nie. Podsumował, że nie ma
przymusu, by wbrew woli mieszkańców budować wiatraki. 

Następnie  głos  zabrał  mieszkaniec  Radosz  –  Pan  Jarosław  Orynczak,  który  podziękował
Przewodniczącej za przedstawienie jego sprawy. Odniósł się na wypowiedź Pana Wójta odnośnie
konsultacji  społecznych  i  jej  skuteczności,  powiedział,  że  uczestniczyli  w  konsultacjach
społecznych  –  rozmawiali  z  zespołem przygotowującym Studium,  złożył  wniosek,  który został
pozytywnie zaopiniowany przez zespół projektujący, a Pan Wójt go odrzucił nie wiadomo dlaczego.
Natomiast  miesiąc  później  pojawiła  się  mapka  i  na  tych  terenach,  których  Pan  Orynczak
wnioskował, już jest zaznaczona inwestycja pod wiatraki. Zadał pytanie dla pana Wójta, dlaczego
odrzucił jego wniosek, mimo pozytywnej opinii zespołu przygotowującego Studium.     

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że decyzje zapadają w stosownych organach. Jeżeli do
przedłożenia projektu Studium Radzie podjął organ – Wójt, decyzje ostateczne podejmuje Rada
Gminy.  Przedłożenie wniosku, mimo nawet uzyskania pozytywnej opinii jakiejś instytucji, nie jest
wiążące dla organu, który tę decyzję podejmuje. Nie uwzględnione zostały dwie opinie – pierwsza
Energii,  aby  zmniejszyć  obszar  do  500  m,  druga  złożona  przez  Pana  Orynczaka,  niejasno
rozszerzająca zakres,  z tej przyczyny, że tworzyłaby wyjątek w tej całej regule. Ponieważ sprawa
Studium nie zamyka i nie przesądza o ty, że powstaną wiatraki, bo do tego musi być decyzja o
warunkach zabudowy, w przypadku małej inwestycji, albo plan zagospodarowania przestrzennego.
Teraz jest właściwy czas i organ, który decyduje, czy ktoś otrzyma pozwolenie, czy też nie. 

Głos  zabrał  mieszkaniec Radosz – Pan Jarosław Orynczak,  który podumował wypowiedź Pana
Wójta, że w ramach wyjątku, Wójt nie uwzględni jego wniosku pozytywnie zaopiniowanego przez
zespół przygotowujący Studium.  

Ponownie głos zabrał mieszkaniec miejscowości Pieszewo – Pan Michał Fedyk, który odniósł się
do konsultacji społecznych  obszaru objętego sporządzeniem miejscowego planu – dlaczego ten
plan, poddany do konsultacji, nie jest tożsamy ze Studium, gdzie w Studium mówi się o 1 km od
najbliższych zabudowań, a plan tego nie uwzględnia i jest ok. 500 m od budynków mieszkalnych. 

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że konsultacje dotyczą wniosku do planu i
przedstawia się ściśle do tego  wniosku wnioskodawcy, którego w tym zakresie korygować Wójt nie
może.  

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 28. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

 Spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 29. Zakończenie obrad.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad XIII sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 17.55, dziękując mimo
tak  późnej  pory,  wszystkim  tym  którzy  pozostali  i  uczestniczyli  oraz  wypowiadali  się.
Podsumowała, że Rada Gminy reprezentuje społeczność swoich obwodów, ale dba o interes całej
Gminy. Podziękowała za wszystkie zgłoszone uwagi. 

             Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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